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§ 16 

Svar på medborgarförslag om webbsända 
nämndsammanträden 

Beslut 
att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

stadsdelsförvaltningen att närmare undersöka vilka begränsningar som 

den nya EU-förordningen om dataskydd, som börjar gälla i maj 2018, 

medför för webbsändningar av nämndsammanträde. 

att fortsatt arbeta utifrån ambitionen att webbsända nämndmötena i 

sin helhet genom att ta fram förslag på rutiner för att webbsändningar 

ska kunna införas i stadsdelen.   

Medborgarnas möjlighet att delta i politisk dialog om stadsdelens 

utveckling och att vara med när besluten fattas är viktiga för 

utvecklingen av den lokala demokratin.  

Som ett led i detta arbete vill vi underlätta för fler medborgare att ta 

del av nämndens sammanträden, även om den enskilde av olika skäl 

inte har möjlighet att ta sig till själva mötet. 

Enligt utlåtande från Datainspektionen kan webbsändningar göras. 

Det krävs tydlig information och bra rutiner för att kränkningar av 

enskilda inte ska ske. Vi önskar därför att förvaltningen arbetar vidare 

för att ta fram sådana rutiner.  

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag om att stadsdelen ska 

websända sina nämndsammanträden. Förslagställaren pekar på en 

demokratisk vinst med mer tillgängliga sammanträden, även för de 

som inte kan ta sig till mötet. Ärendet återremitterades av 

stadsdelsnämnden den 25 augusti 2016, § 18. 

 

Fråga i återremissen är huruvida det är juridiskt möjligt att webbsända 

även det öppna forumet, dvs allmänhetens frågestund. 

Webbsändningar från allmänhetens frågestund är tillåtet så länge den 

enskildes integritet inte kränks (5a § personuppgiftslagen). Eftersom 

stadsdelsförvaltningen inte kan garantera att kränkningar inte uppstår 

föreslår stadsdelsförvaltningen att webbsändningar under 

allmänhetens frågestund inte genomförs.  

Vidare kommer den nya EU-förordningen om dataskydd, som börjar 

gälla i maj 2018, att medföra ytterligare begränsningar. Med hänsyn 

till den nya förordningen föreslår stadsdelsförvaltningen att frågan om 

webbsändning av nämndsammanträde utreds vidare. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juli 2016. 

Dnr 1.2.4-76/2017 
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Förslag till beslut 
Anna Jonazon m.fl. (S), Sus Andersson m.fl. (MP), Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) ställde sig 

bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att nämnden hade beslutat att anta S+MP+V:s 

förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Urban Werner (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort 

som ledamot i nämnden hade han ställt sig bakom moderaterna och 

liberalernas förslag till beslut. 

 

”Särskilt uttalande 

Vi välkomnar ökade möjligheter för medborgarna att ta del av 

lokaldemokratin, men de satsningar som man genomför måste 

naturligtvis vara relevanta och ha verklig effekt. 

 

GDPR är en ny dataskyddsförordning som kommer gälla i EU från 25 

maj 2018, den kommer ersätta den svenska personuppgiftslagen 

(PUL) som gällt sedan 1998.  

EU-förordningar är betydligt strängare än EU-direktiv då en 

förordning är en lag med samma ordalydelse för alla länder inom EU 

och enskilda länder kan inte tolka om förordningar som Sverige 

anpassat EU-direktivet runt dataskydd som vi idag grundar PUL på. 

 

Det pågår många initiativ runt att tolka de regler som förordningen 

stipulerar men Datainspektionen kommer inte komma med sin 

tolkning förrän några månader innan ikraftträdandet. 

 

 

 

Förordningen träder i kraft först 25/5 2018 och det finns i detta 

sammanhang ingen anledning att i nuläget ta den kommande lagen i 

beaktande då den till stora delar är lika med PUL och så länge vi 

uppfyller PUL:s krav så uppfyller vi även de flesta krav som kommer 
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via GDPR. Det är dock viktigt att göra en revision inför 

ikraftträdandet i maj 2018 för att verifiera att det sätt vi arbetar på 

fungerar även med förordningen. 

 

Då förordningen är en tvingande lag som har samma ordalydelse för 

alla anslutna länder och ska tillämpas lika i alla EU-länder så gäller 

den lika även över hela Sverige, Stockholm och Stockholms olika 

Stadsdelsnämnder. 

 

Detta gör att frågan är av en art som inte är något som 

stadsdelsnämnden kan ta ställning till lokalt, det finns inte utrymme 

för lokal tillämpning av lagen och därför bör stadsdelen inte lägga 

skattepengar på en egen utredning utan det är något som måste 

beslutas för hela Stockholms stad och därför bör beslutet beredas och 

tas centralt”.  

 


